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В статье рассмотрен вопрос о возможности направления иска о взыскании убытков 
с банка в случае незаконного вывода конкурсной массы должника — физического лица 
с его расчетного счета. Проанализирована проблема определения подведомственности 
спора, определены ключевые понятия и факты, необходимые для доказательства по-
несенных убытков. Также предложены возможные решения проблемы использования 
специального счета должника в процедуре банкротства граждан.

Ключевые слова: банкротство граждан, взыскание убытков, банки, конкурсная мас-
са, подведомственность, доказательства убытков.

DOI: 10.18572/1812-383X-2021-4-27-31

* Статья подготовлена под научным руководством Петрова Д.А., доцента кафедры коммерческого права 
Санкт-Петербургского государственного университета, доктора юридических наук, доцента.

How a Financial Manager Can Collect Losses from a Bank in the Course of a Private 
Bankruptcy Procedure

Latkina Anastasia K.
Lead Lawyer at Petersburg Legal Alliance Bar Association

1st Year Student of the Lawyer in the Financial Market Sector (Financial Lawyer) Principal 

Educational Course of Master`s Degree Program of the Saint Petersburg State University

The article discusses the issue of the possibility of filing a claim for recovering losses from 

a bank in the event of illegal withdrawal of the bankruptcy estate of a debtor-individual from 

his current account. The problem of determining the jurisdiction of the dispute is analyzed, the 

key concepts and facts necessary to prove the incurred losses are determined. Also proposed 

are possible solutions to the problem of using a special account of a debtor in bankruptcy pro-

ceedings.
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